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§ 1 
Närvarande  

Beslut  
Närvaro tas och fastställs i enlighet med sida 1 av protokollet. 
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§ 2 
Val av justerare  

Beslut  
Äldrenämnden utser vice ordförande Nike Örbrink (KD) att justera 
protokollet jämte ordförande Robert Mjörnberg (V) 
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§ 3 
Anmälan av protokollsjustering ÄN 6/2024-06-11  
ALD 2024/9 
 

Beslut  
Äldrenämnden lägger protokollet till handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

 ALD 2024/9-11 Äldrenämndens protokoll 2024-06-11 
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§ 4 
Anmälan av övriga frågor samt fastställande av 
dagordning  

Beslut  
Äldrenämnden fastställer den utsända föredragningslistan 
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§ 5 
Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter och 
ersättare  
Nike Örbrink (KD) lämnar in en skrivelse med rubriken 
"Skrivelse om hur äldreförvaltningen jobbar med att 
förebygga bedrägerier mot äldre", diarienummer ALD 
2024/306. 
  

Beslut  
Äldrenämnden beslutar att överlämna skrivelsen till förvaltningen 
för beredning. 

  

Förslag till beslut 
Ordföranden föreslår att skrivelsen överlämnas till förvaltningen för 
beredning. 

  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar att överlämna skrivelsen 
till förvaltningen för beredning. 
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Nike Örbrink (KD) 
 
 
 
Skrivelse om hur äldreförvaltningen jobbar med att förebygga bedrägerier mot äldre 
 
Nästan dagligen kan man läsa om den ökande brottsligheten mot äldre och den otrygghet som 
det skapar. Allt från bedrägeri per telefon till att kriminella fysiskt tvingar sig in i den äldres 
hem. Att på brottslig väg bereda sig tillträde till någons hem är en oerhörd kränkning av 
integritet, självbestämmande och hemmets helgd. Äldre är en särskild skyddsvärd grupp som 
aldrig borde behöva se sig om över axel innan de låser upp dörren, eller för den delen vara 
rädda för att svara i telefon.  
 
Rädslan för att utsättas för brott ska inte heller begränsa den äldre eller leda till social 
isolering. Att bli utsatt för bedrägeri kan upplevas som skamfyllt för den äldre och minskad 
tillit för andra människor, något som kan leda till minskad benägenhet att vilja ta hjälp av 
hemtjänst eller andra insatser. Detta föder i sin tur ännu större otrygghet. 
 
Att motverka bedrägeri mot äldre är en prioriterad fråga för Kristdemokraterna. Därför avsatte 
vi också 700 000 kronor i vår reservationsbudget för att återstart och utökat det 
brottsförebyggande arbetet gentemot äldre. Pengar som hade kunnat komma väl till pass i den 
bedrägerivåg mot äldre som vi nu ser.  
 
 
Med anledning av ovanstående undrar Kristdemokraterna hur äldreförvaltningen jobbar med 
att förebygga bedrägerier mot äldre? 
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§ 6 
Äldredirektörens information/presentation  
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§ 7 
Avropsförfrågan digitalt låssystem  
ALD 2024/234 
 

Beslut  
Äldrenämnden godkänner avropsförfrågan och ger förvaltningen i 
uppdrag att annonsera avropsförfrågan.   
  
Äldrenämnden delegerar till förvaltningen att vid behov vidta 
kompletteringar och/eller förtydligande till avropsförfrågan. 
  
Äldrenämnden delegerar till äldredirektören att fatta 
tilldelningsbeslut, ingå avtal, avropa avtal samt förlänga avtal med 
ny leverantör. 
  
Äldrenämnden uppdrar åt äldredirektören att, utifrån affärsmässiga 
grunder, vid behov vidta förändringar så som uppsägning, 
komplettering och/eller tillägg till det avtal som tecknas. 

  

Förslag till beslut 
Ordföranden föreslår att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag. 

  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det 
är förvaltningens. 

 

Sammanfattning av ärendet  
En upphandling om digitalt låssystem (Dnr ALD 2023/58) 
beslutades av nämnden den 20 februari att genomföras enligt 
äldreförvaltningens förslag. Upphandlingen annonserades i 
Kommers genom ett öppet förfarande den 27 februari till 5 april 
2024. Dessvärre inkom inga anbud.  
  

Äldreförvaltningen har därefter undersökt möjligheten att göra 
avrop från Addas inköpscentral och fått bekräftat att Addas 
ramavtal Säkerhetsteknik 2020 (ref.nr 10511) omfattar ett område 
som avser digitala låssystem. Äldreförvaltningen har goda 
förhoppningar om att få anbud från ramavtalets leverantörer och har 
för avsikt att genomföra avrop på ramavtalet.   
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Äldreförvaltningen har sedan den 25 maj 2020 haft ramavtal med 
leverantören Swedlock AB avseende nyckelfri hemtjänst. 
Ramavtalet har omfattat inköp av hårdvara i form av låsenheter, 
digitala nycklar och synkstationer, samt licens och drift av 
behörighetshanteringssystem som reglerar behörigheter till 
respektive lås och nyckel. Avtalet har också omfattat tjänster i form 
av support, montering av lås för port och akut låsöppning.  
  

Sedan avtalstecknande 2020 har äldreförvaltningen arbetat med att 
införa nyckelfri hemtjänst i hela Stockholms stad. Införandet har 
avslutats halvårsskiftet 2024 och nyckelfri hemtjänst övergår 
därefter i förvaltning.   
  

Avtalet med Swedlock AB löpte ut den 30 juni 2024. I och med det 
var äldreförvaltningen i behov av att genomföra en ny upphandling 
av digitalt låssystem för att säkra kommande behov av nya 
låsenheter i fortsatt förvaltning av nyckelfri hemtjänst. Nyinköp av 
hårdvara ska täcka uppkomna behov av monteringar avseende 
nyckelfri hemtjänst. Den hårdvara som redan är inköpt kommer att 
återanvändas i möjligaste mån, men ny hårdvara kommer att behöva 
inhandlas som ett komplement.  
  

Utifrån den årliga omsättningen av personer med trygghetslarm 
och/eller hemtjänst visar äldreförvaltningens statistik att 
omsättningen per år är omkring 4 000 personer. Med utgångspunkt i 
detta har äldreförvaltningen gjort beräkningar på att det kommer att 
behöva göras nyinköp av omkring 1 500 låsenheter per år. Detta 
inkluderar inköp av låsenheter för port och entréer i flerbostadshus.  

 
Handlingar i ärendet 

 ALD 2024/234-2 Tjänsteutlåtande Avropsförfrågan Digitalt 
låssystem 

 ALD 2024/234-2.8 7. Bilaga 1 - Upphandlingsdokument 
läskopia_20240729_100018 

 ALD 2024/234-2.4 7. Bilaga 1.4 - Beskrivning av KLASSA 
krav 

 ALD 2024/234-2.5 7. Bilaga 1.3 - KLASSA-krav 
 ALD 2024/234-2.6 7. Bilaga 1.2 - Kravspecifikation 
 ALD 2024/234-2.7 7. Bilaga 1.1 - Prislista inklusive 

anbudssumma 
 ALD 2024/234-2.1 7. Bilaga 1.5 - Definition av 

servicenivåer 
 ALD 2024/234-2.2 7. Bilaga 1.7 -Tillampningsanvisningar 

informationssäkerhet 
 ALD 2024/234-2.3 7. Bilaga 1.6 - Försäkringsvillkor 
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 ALD 2024/234-2.9 7. Bilaga 1.12 - Elektronisk-adress-och-
peppol-id 

 ALD 2024/234-2.10 7. Bilaga 1.11 - Krav på e-handel och 
fakturering 

 ALD 2024/234-2.11 7. Bilaga 1.10 - 
Personuppgiftsbiträdesavtal inkl. instruktion 

 ALD 2024/234-2.12 7. Bilaga 1.9 - Handbok för 
molntjänster 

 ALD 2024/234-2.13 7. Bilaga 1.8 - Riktlinje för 
informationssäkerhet 
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§ 8 
Beträffande utbetalning till polsk-svenska seniorcentret  
ALD 2024/241 
 

Beslut  
Äldrenämnden beslutar att stoppa utbetalningen till Polsk-svenska 
seniorcentret för kvartal 3 och 4 för år 2024.   
  
Särskilt uttalande 
Anette Hellström och Niklas Sandstedt (M) lämnar ett särskilt 
uttalande från Moderaterna. 

  

Förslag till beslut 
Ordföranden föreslår att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag. 

  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det 
är förvaltningens. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Vid uppföljning av föreningen Polsk-svenska seniorcentret 
framkommer uppgifter om att föreningen sökt bidrag för hela sin 
hyreskostnad samtidigt som de erhållit en del av hyreskostnaden 
från en annan förening som hyr in sig på Polsk-svenska 
seniorcentret. Denna hyresinkomst har inte redovisats vid ansökan.  
  

Det framkommer även under uppföljningen att föreningens anställd 
är ordförande men inget anställningsavtal kan uppvisas. Enligt 
äldrenämndens riktlinjer för bidragsgivning till ideella 
organisationer får föreningsbidraget inte gå till styrelsearvode.  
  

Riktlinjerna reglerar även att föreningen ska genomföra 
internkontroll för att ingen ska kunna utbetala medel till sig själv. 
Vid uppföljning på Polsk-svenska seniorcentret kunde ingen 
internkontroll uppvisas. Mot bakgrund av att det dessutom har 
utbetalats större summor till ordförande i föreningen strider även 
detta mot riktlinjerna. 
  

Förvaltningen föreslår att äldrenämnden ska besluta om att stoppa 
kvarvarande utbetalningar av bidrag för kvartal 3 och 4 år 2024. 
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Handlingar i ärendet 

 ALD 2024/241-2 Tjänsteutlåtande - Beträffande utbetalning 
till Polsk-svenska seniorcentret  

 ALD 2024/241-2.1 Bilaga 1 - Beslut stoppa utbetalning 
2024-06-19 

 ALD 2024/241-2.2 Bilaga 2 - Riktlinjer för bidragsgivning 
till ideella organisationer 
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Ärende 8 
 

Beträffande utbetalning till föreningen 
Polsk-svenska seniorcentret 

 
Dnr: ALD 2024/241 

 
Anette Hellström m.fl. (M) 

 
 
Särskilt uttalande  
 
Stockholms stad har ett ansvar för att bidra till ett rikt och levande civilsamhälle. En del i detta är att ge 
föreningsbidrag till verksamheter som på olika vis kan stötta ett rikt och givande liv som äldre i Stockholm. 
Det är dock av yttersta vikt att de riktlinjer som Stockholms stad sätter inom ramen för sin bidragsgivning 
efterlevs. Uppföljning är att bry sig och i de fall enskilda aktörer inte följer de riktlinjer som finns i 
Stockholms stad ska det hanteras inom de av staden givna ramarna. 

Sida 15 (31)



 
 

Äldrenämnden 

 
 

Protokoll nr 7/2024 
 

2024-08-27 

§ 9 
Remiss av Rese- och mötespolicy för Stockholms stad  
ALD 2024/179 
 

Beslut  
Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar 
på remissen gällande Rese- och mötespolicy för Stockholm stad och 
överlämnar det till kommunstyrelsen. 
  
Särskilt uttalande 
Nike Örbrink (KD) lämnar ett särskilt uttalande från 
Kristdemokraterna. 
 
Thomas Wihlman (C) lämnar ett särskilt uttalande från 
Centerpartiet. 

  

Förslag till beslut 
Ordföranden föreslår att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag. 

  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det 
är förvaltningens. 

 

Sammanfattning av ärendet  
I remissen från kommunstyrelsen ombedes Äldreförvaltningen att 
yttra sig om innehållet i förslag till rese- och mötespolicy för 
Stockholm stad. I ärendet budget 2019 samt budget 2013 gavs 
kommunstyrelsen i uppdrag att ta fram respektive revidera rese- och 
mötespolicy för Stockholms stad.  
  

Rese- och mötespolicyn ska ge vägledning om vad som gäller vid 
tjänsteresor och möten för staden. Policyn ska bidra till att minska 
klimatpåverkan, bidra till en trygg och säker arbetsmiljö och 
säkerställa kostnadseffektivitet. 
  

Förvaltningen anser att utformningen av rese- och mötespolicyn ger 
tydlig vägledning om förhållningssätt vid resor, möten och 
konferenser. Policyn ger vidare utrymme för respektive nämnd att 
utifrån verksamheten uppdrag och förutsättningar utforma mer 
detaljerade regler och anvisningar.  
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Förvaltningen ställer sig positiv till att policyn förstärker vikten av 
fortsatt miljö- och kostnadsmedvetenhet i förvaltningens uppdrag 
som innebär att vi arrangerar möten, seminarier, konferenser eller 
tar emot studiebesök. Förvaltningen önskar riktning och enhetlighet 
i staden gällande hur uppföljning av tjänsteresor utifrån klimat- och 
kostnadsperspektiv ska genomföras och redovisas. 

 
Handlingar i ärendet 

 ALD 2024/179-2 Tjänsteutlåtande Remiss av Rese- och 
mötespolicy för Stockholm stad 

 ALD 2024/179-2.1 9. Bilaga 1 - kommunstyrelsens 
tjänsteutlåtande 

 ALD 2024/179-2.2 9. Bilaga 2 - Rese- och mötespolicy 
2024(1592351) 
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Ärende 9 
Dnr: ALD 2024/179 
 
Remiss av Rese- och mötespolicy 
för Stockholms stad 

 
Nike Örbrink (KD) 

 
 
 
Särskilt yttrande 
 
Enligt Kristdemokraterna bör stadens rese- och mötespolicy bidra till en effektiv och 
ändamålsenlig organisation som tillvaratar digitaliseringen och arbetar målmedvetet i 
utvecklingen av våra verksamheter. Som landets huvudstad och största kommun sett till 
antalet invånare ställs stora krav på vår organisation att möta ett Stockholm i ständig 
förändring. En viktig del i detta arbete är att dra lärdom av våra grannländer, samverka med 
våra grannkommuner och samordna våra interna förvaltningar. 
 
Pandemiåren ledde till en snabb digitaliseringstakt i staden; digitala möten har i många fall 
blivit praxis. Som ett resultat av detta har stadens tjänsteresor med flyg kraftigt minskat, vilket 
är bra för vårt avtryck på miljön. Mot bakgrund av detta instämmer vi i den reviderade 
policyns delar om att digitala möten alltid bör övervägas framför resor och möten. Som 
huvudstad får vi däremot inte underskatta vikten av utbyte, relationsskapande eller 
påverkansarbete för att värna vår stads intressen. Sådana möten och resor kan ofta genomföras 
digitalt eller anordnas genom långväga tågresor men under vissa förutsättningar blir 
bekostnaden av både tid och kvalitet oproportionerligt hög. 
 
Vi är därför skeptiska mot policyns nya inriktning avseende politikens styrning av färdmedel 
och förhållningssätt för de resor som trots digitalisering och trots ett kraftigt minskat antal 
tjänsteresor fortsatt bedöms nödvändiga av våra förvaltningar. Vi efterfrågar en 
teknikneutralitet i policyn för att inte utesluta flygresor vare sig inrikes eller utrikes. Att 
inrätta ett totalförbud mot flygresor mellan landets tre största städer riskerar att begränsa 
omställningen av småskaligt flyg till eldrift, vars genombrott vi närmar oss i allt snabbare 
takt. Att tåg ska utgöra norm även vid utlandsresor inom Europa är högst anmärkningsvärt 
och nonchalant gentemot våra tjänstemän och deras arbetstider. Miljöpåverkan är, och ska 
fortsätta vara, en viktig parameter i valet av färdsätt, men även andra parametrar bör tas med i 
bedömningen vid val av resa. Programmet riskerar i dessa delar att leda till suboptimeringar i 
staden.  
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Ärende 9 

 
Rese- och mötespolicy för 
Stockholms stad 
 
Dnr ALD 2024/179 
 
Thomas Wihlman (C)  

 
 
 
Särskilt uttalande 
 
Centerpartiet välkomnar att stadens rese- och mötespolicy aktualiseras så att digitala möten 
ska bli förstahandsval vid möten på annan ort. Samtidigt får det inte bli det enda valet då det 
mänskliga mötet främjar tolerans, innovation och tillit. Då är viktigt att nämnder och 
bolagsstyrelser i sina verksamheter aktivt väljer, stödjer och främjar klimatsmarta 
transportalternativ. Kommunfullmäktige har fattat beslut om att samtliga nämnder och 
styrelser ska minska verksamhetens tjänsteresor med flyg. Samtidigt har stadens tjänsteresor 
med flyg fördubblats sedan 2022. Centerpartiet anser att flygresor fortsatt är nödvändiga för 
längre distanser, men den markanta ökningen tyder på en bristande efterlevnad av stadens 
riktlinjer och en nonchalant inställning till flygets negativa klimatpåverkan. 
 
Policyn tar ingen särskild hänsyn till tillgänglighetsaspekten för medarbetare/förtroendevalda 
med begränsad rörelseförmåga pga. sjukdom eller ålder. Det framgår visserligen att för 
personer med funktionsnedsättning kan ytterligare bedömningar ingå i bedömningen inför 
beslut om val av färdsätt, men vi anser att detta kan konkretiseras ytterligare. Det är viktigt att 
stadens policydokument är tydliga och inkluderande ur en demokratisk aspekt.   
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§ 10 
Skrivelse angående svenska språket i äldreomsorgen  
ALD 2024/202 
 

Beslut  
Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar 
på skrivelsen om det svenska språket i äldreomsorgen. 
  
Särskilt uttalande 
Thomas Wihlman (C) lämnar ett särskilt uttalande från 
Centerpartiet. 

  

Förslag till beslut 
Ordföranden föreslår att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag. 

  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det 
är förvaltningens. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Äldrenämnden har tagit emot en skrivelse om det svenska språket i 
äldreomsorgen från Sverigedemokraterna. Skrivelsen innehåller fem 
frågor som besvaras i tjänsteutlåtandet. 

 
Handlingar i ärendet 

 ALD 2024/202-1.1 10. Tjänsteutlåtande Svar på skrivelse  
 ALD 2024/202-1.2 10. Bilaga 1 - skrivelse (SD) svenska 

språket i äldreomsorgen 
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Ärende 10 
 
Skrivelse angående svenska 
språket i äldreomsorgen  
 
Dnr: ALD 2024/202 
 
 
Thomas Wihlman (C)  

 
 
 
Särskilt uttalande 
 
Centerpartiet instämmer i huvudsak i utlåtandet från Äldreförvaltningen på skrivelsen om det 
svenska språket i äldreomsorgen.  
 
Sverigedemokraterna menar i sin skrivelse angående svenska språket i äldreomsorgen att brist 
på svenskkunskaper kan leda till kommunikationsproblem mellan vårdare och brukare. Vi 
håller med men vill samtidigt understryka att samma problematik uppstår när en brukare 
använder ett annat språk än svenska för att kommunicera.  
 
Det finns många medarbetare inom äldreomsorgen som behärskar andra språk än svenska. 
Detta är en tillgång, inte minst när somliga tenderar att förlora sin förmåga att kommunicera 
på svenska under ålderns höst och återgår till sitt modersmål. Det är därför av stor vikt att 
äldreförvaltningen och stadsdelsnämnderna sätter sig in i vikten av fungerande 
kommunikation och språkförståelse inom äldreomsorgen. Inget av de äldreboenden som 
bedrivs på andra språk än svenska drivs av kommunen själv men det är vår förhoppning att 
medarbetare med andra språkkunskaper än svenska beaktas som en tillgång i verksamheten. 
Som betonas i skrivelsen, om kommunikationen med brukarna inte fungerar finns risker för 
allvarliga konsekvenser.  
 
Vi beklagar avslutningsvis att Sverigedemokraterna i sin skrivelse begränsar sig till det 
svenska språket. Centerpartiet menar att alla, oavsett bakgrund, ska kunna känna trygghet i att 
göra sig förstådda på ålderns höst.  
 
Thomas Wihlman 
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§ 11 
Rättegångsfullmakt till stadsledningskontorets juridiska 
avdelning  
ALD 2024/268 
 

Beslut  
Äldrenämnden ger fullmakt för stadsjurist Sidrah Schaider samt 
vice stadsjuristerna Hans Altsjö och Kristina Söderberg att var för 
sig företräda Stockholms kommun inom nämndens 
förvaltningsområde. Med undantag för rätt att motta delgivning av 
stämningar äger ombud den behörighet som anges i 
rättegångsbalken 12 kap. 14 § första stycket. Ombud äger dessutom 
att på nämndens vägnar uppbära, motta och kvittera nämndens 
tillkommande medel och handlingar, att förordna annan i sitt ställe 
samt i övrigt vid alla de tillfällen, då Stockholms kommuns rätt 
inom nämndens förvaltningsområde kan vara ifråga, densamma 
iakttaga och bevaka. 
  

Äldrenämnden återkallar i samband med detta den tidigare av 
äldrenämndens utfärdade fullmakt från den 18 oktober 2022. 

  

Förslag till beslut 
Ordföranden föreslår att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag. 

  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det 
är förvaltningens. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Enligt Reglemente med allmänna bestämmelser för Stockholms 
stads nämnder, får nämnden själv eller genom ombud föra stadens 
talan i alla mål och ärenden inom sitt ansvarsområde. Nämnden har 
tidigare utfärdat rättegångsfullmakt till stadsledningskontorets 
juridiska avdelning. Under sommaren 2024 sker 
personalförändringar inom juridiska avdelningen på 
stadsledningskontoret. Ny rättegångsfullmakt behöver därför 
inhämtas från förvaltningen. 
 
Handlingar i ärendet 

 ALD 2024/268-2 Tjänsteutlåtande Rättegångsfullmakt till 
stadsledningskontorets juridiska avdelning 
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Äldrenämnden 

 
 

Protokoll nr 7/2024 
 

2024-08-27 
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Äldrenämnden 

 
 

Protokoll nr 7/2024 
 

2024-08-27 

§ 12 
Anmälan av månadsrapport för juli 2024  
ALD 2024/10 
 

Beslut  
Äldrenämnden lägger månadsrapporten till handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

 ALD 2024/10-8 Månadsrapport juli 2024 
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Äldrenämnden 

 
 

Protokoll nr 7/2024 
 

2024-08-27 

§ 13 
Anmälan av svar på kontorsremiss angående äldrevänlig 
natur  
ALD 2024/206 
 

Beslut  
Äldrenämnden lägger ärendet till handlingarna. 
  
Särskilt uttalande 
Nike Örbrink (KD), Anette Hellström och Niklas Sandstedt (M), 
Margita Jacobsson (L) och Thomas Wihlman (C) lämnar ett 
gemensamt särskilt uttalande från Kristdemokraterna, Moderaterna, 
Liberalerna och Centerpartiet. 
 
Handlingar i ärendet 

 ALD 2024/206-2 Svar - Kontorsremiss - Äldrevänlig natur 
 ALD 2024/206-1 Kontorsremiss från Trafikkontoret rörande 

Äldrevänlig natur 
 ALD 2024/206-1.1 Äldrevänlig+natur_rapport_minskad+(1) 
 ALD 2024/206-1.2 resultat-naturreservat-medborgarpanelen-

2023 
 

Sida 25 (31)



 
Äldrenämnden 2024-08-27 
 
Svar på kontorsremiss 
angående äldrevänlig natur 
 
Ärende 13  
Dnr ALD 2024/206 
 
Thomas Wihlman (C) 
Margita Jacobsson (L) 
Nike Örbrink (KD) 
Anette Hellström (M) 

 
 
Särskilt uttalande  
 
Vi välkomnar rapporten och genomlysningen beträffande äldres möjligheter att ta del av 
stadens naturområden. Likt äldreförvaltningen vill vi särskilt understryka att många äldre har 
behov av tillgänglig och naturnära miljö. Kommunikationerna till och från naturområdena 
måste vara anpassade för äldre men tillgänglighetsanpassningar bör inte begränsas till 
naturreservat dit det för vissa kan vara för krångligt att ta sig. Vi ser därför mycket positivt på 
förvaltningens ambition att inventera parker och stadsnära naturmiljöer i syfte att se över 
tillgängligheten. Äldrevänliga sittplatser, tillgängliga toaletter och ledstänger vid branta 
partier skulle möjliggöra för fler äldre att kunna njuta av naturen i sitt närområde.  
 
Vidare är det viktigt att säkerställa att äldre ges möjlighet att röra sig utomhus också under 
vinterhalvåret. I vintras rapporterades det om att stadens äldre invånare tvingades stanna 
hemma längre perioder på grund av ishalka. I en levande stad ska människor ha möjlighet att 
röra sig fritt under årets alla årstider. Vi vill därför poängtera vikten av att den naturnära 
miljön i anslutning till bostäder är snöröjd, sandad och trygg att vistas i även under 
vinterförhållanden.  
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Äldrenämnden 

 
 

Protokoll nr 7/2024 
 

2024-08-27 

§ 14 
Anmälan av protokoll från Förvaltningsgruppen (FG) den 
21 augusti 2024  
ALD 2024/11 
 

Beslut  
Äldrenämnden lägger ärendet till handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

 ALD 2024/11-12 Protokoll Förvaltningsgruppen 2024-08-21 
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Äldrenämnden 

 
 

Protokoll nr 7/2024 
 

2024-08-27 

§ 15 
Anmälan av protokoll från kommunstyrelsens 
pensionärsråd (KPR) från sammanträde den 20 augusti 
2024  
ALD 2024/13 
 

Beslut  
Äldrenämnden lägger ärendet till handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

 ALD 2024/13-17 Protokoll nr 7 KPR 2024-08-20 
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Äldrenämnden 

 
 

Protokoll nr 7/2024 
 

2024-08-27 

§ 16 
Anmälan av protokoll från det gemensamma för 
socialnämnden, äldrenämnden och 
överförmyndarnämnden råd för funktionshinderfrågor 
från den 22 augusti 2024  
ALD 2024/12 
 

Beslut  
Äldrenämnden lägger ärendet till handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

 ALD 2024/12-13 Protokoll Funktionshinderrådet 2024-08-
22 

 ALD 2024/12-13.1 Bilaga 1 - Nya socialtjänstlagen 
 ALD 2024/12-13.2 Bilaga 2 - Granskning bostad med 

särskild service SoL 
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Äldrenämnden 

 
 

Protokoll nr 7/2024 
 

2024-08-27 

§ 17 
Anmälan av beslut fattade på delegation juni-juli 2024  
ALD 2024/27 
 

Beslut  
Äldrenämnden lägger ärendet till handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

 ALD 2024/27-12 Anmälningslista delegationsbeslut juni-juli 
 

Sida 30 (31)



Äldrenämnden 

 
 

Protokoll nr 7/2024 
 

2024-08-27 

§ 18 
Övriga frågor  
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